
Преди известно време, на една конференция, на коятоизнасях лекция и извършвах целебни 

сеанси с доброволци от публиката, една жена (ще я нарека Анна) се качипри мен на сцената. 

Сподели пред всички, че е на 49 години, че страда от изключително високо кръвно налягане, 

а лекарствата, предписани от лекарите й, не само че не є помагат, но и не є се отразяват 

никак добре.Кръвното й налягане оставало опасно високо и лекарите се притеснявали, че 

може да получи мозъчен удар.Анна спазвала стриктно всички предписания – строгадиета, 

редовни физически упражнения – но проблемътси оставал. Тъй като вече сериозно се 

опасявала за живота си, Анна отчаяно търсела нови методи за лечениена заболяването си и 

така се озовала на конференцията, надявайки се да намери помощ. 

След като изслушах историята й, аз се залових за работа. Най-напред изследвах енергийното 

й поле – полето от енергия, което обкръжава и прониква в тялото.Открих заседнали емоции 

от детството й, които тяне бе успяла да преработи напълно: гняв, страх, омразакъм самата 

себе си, тези емоции я задушили, когато Анна била на 12 години, а майка й и баща й се 

развеждали.Както често се случва при децата, Анна обвинявала себе си за раздялата на 

родителите си и за нещастноторазпадане на семейството. Докато изследвах полето й, 

установих, че именно тези непреработени емоции саобразували енергиен блокаж в 

сърдечносъдовата й система и са причината за високото кръвно налягане. 

В рамките на само няколко минути, като използвахметод, който съм разработила след 

десетилетия изследване и работа с лечители от целия свят, аз изчистих тези стари 

деструктивни емоционални моделиот енергийното поле на Анна. След това я прегърнах и 

я изпратих, знаех, че след като съм премахнала блокажав енергийното й поле, тялото й може 

вече само да сеизлекува. 

Анна се свърза с мен след няколко месеца, за да ми каже, че има огромна промяна в 

здравословното й състояние. Кръвното є налягане показвало значително намалели 

стойности, вече не само на съществувал риск отмозъчен инсулт, но и лекарите намалили 

лекарствените й дози. Тя изрази огромната си благодарност, чесъм й помогнала да си върне 

живота. 

Не, не беше чудо. За тази толкова бърза промяна въвфизическото състояние на Анна аз 

просто използвахдревни техники, които вие също можете да усвоите ида прилагате, за да 

лекувате както себе си, така и други хора. 

 

 

Нашата човешка история 

Преди хиляди години ние сме знаели как да лекуваме хората, включително и да се 

самолекуваме. Живели сме вплемена, в топла и близка връзка с нашата майка – Земята. 

Били сме тясно свързани едни с други и с нашия Източник. Общували сме телепатично и сме 

можели даразговаряме с починалите предци. Можели сме също даразговаряме и с 

животните. 

Всеки един от нас е имал специален талант – вродена дарба, която сме полагали труд да 

развием, а сетнесме предоставяли на общностите си плодовете на нашите усилия. Едни са се 

проявявали като певци и музиканти, други са разбирали от билки. Трети били добриводачи. 

Имало и надарени с особения талант да левитират, да минават през стени или пък да 

присъстватедновременно на две различни места (сега го наричамебилокация). Неколцина 

избрани са можели да предсказват бъдещето. На онези обаче, които имали специалната дарба 

да лекуват – да привличат, да предаватида насочват целебна енергия – им се давала титлата 

шаман. 

С течение на времето, докато светът ставал всепо-рационален, хората все по-малко 

разчитали на специалнитеси дарби и за съжаление започнали да ги губят.Повечето човешки 

същества в днешно време притежаватсамо съвсем малка част от едновремешните си 

способности.Например, възможно е и сега от временавреме да усещаме тези заложби – 

предчувствие кой ена телефона секунда преди той да звънне, предчувствието, че детето ни е 

пострадало, преди още да имаме информация за събитието или премаляването, което 



изпитваме, когато усещаме, че партньорът ни изневерява, преди още той или тя да си е 

признал/а. Товаса последни остатъци от способностите, които смепритежавали преди 

хилядолетия. Те са ни давали ценнаинформация, били са уникални умения, благодарение на 

които нашите общности са процъфтявали, тези умения са оформяли нашата индивидуалност. 

Добрата новина е, че матрицата на тези дарби всеоще съществува в нас – в паметта на 

клетките ни, като част от нашето ДНК. Чрез осъзнаване, внимание ипрактика тези древни 

способности включително и целебната сила на шамана, могат да се възродят и да 

сеизползват за наше благо. 

 

 

Шаман, лечител и съ-създател 

Но какво означава днес да си шаман? Човек, който наглавата си носи украшение от пера, 

трака с някаквихлопки и танцува в несвяст около огъня под съпроводна барабани, докато 

говори с духове? Възможно е. Нознаели ли сте, че сладката дребна възрастна женицаот 

църквата с боядисана в синьо коса и с дрехи от 50-те години на миналия век може би също е 

шаман? 

Аз използвам думата шаман в смисъл на „лечител“ –човек, който може да разширява своето 

съзнание и даизлъчва целебна енергия, за да помогне на другите даизлекуват своите болки на 

физическо, психическо, емоционално и духовно ниво. Шамани наричам хората, които преди 

всичко са излекували себе си – прочистилиса блокирана и застояла енергия, освободили са се 

отстари травми, умеят да се свързват с водачи от света на духовното, да се вслушват дълбоко 

вътре в себеси, така че да са готови да реализират потенциала си ида осъществят най-

високата си житейска цел. 

Всеки човек може да бъде шаман, вие също. Дарбатада лекуваме не е присъща само на 

малцина „специални“люде. Всеки един от нас е естествен лечител както насамия себе си, 

така и на другите – тези способности савътре в нас, дори и да са скрити, „спящи“. Нашата 

задача е да се научим да достигаме до тях, да ги развием и даги използваме. Но за да стане 

това, трябва да започнемда изследваме невидимия свят на целебната енергия внас и около 

нас. Тази книга има точно такава цел. 

 

 

*** 

Една от причините, поради които използвам термина шаман (този термин може да се 

дефинира и като човек, който служи като посредник между човешкия святи духовните 

светове, между естественото и свръхестественото) е тази: той съдържа идеята, че всичко в 

нашата вселена е взаимосвързано. Всички ние сме свързани – един с друг, с физическия 

сетивен свят и със света на невидимото. Всички ние сме едно цяло, много повече, отколкото 

осъзнаваме. Независимо от нашитеиндивидуални рамки в тази материална реалност, ние 

живеем в една огромна енергийна супа, свързани с всичко останало. Квантовата физика 

доказва именно това.И именно от това безкрайно пространство на Цялостпроизлиза и се 

осъществява процесът на изцеление. Нашата цел е да осъзнаем, изучим и мъдро да обитаваме 

това пространство. 

Много и различни пътища могат да ни отведат там.Съвременните лечители от 21 век стъпват 

върху раменете на всички мъдреци и шамани преди тях – представители на различни 

религиозни и културни традиции – от древни времена, от преди хиляди години, донаши дни. 

Всяка човешка общност, всяка културна традиция в историята на цивилизацията е имала 

(има иднес) някаква форма на шаманска практика. И в сърцевината на всяка една от тези 

практики лежи пътят,който ни води назад към Източника, към Универсалната енергия, от 

която произлиза всичко. 

Всъщност, лечението е сътворчески процес – то винаги се основава на връзката между 

лечителя и Източника. Никой (бил той шаман, лекар или терапевт, билото билка или 

медикамент) и нищо не биха могли сами посебе си да ви излекуват. За да се осъществи 



изцелението, необходимо е част от вас да участва в процеса. Това е онази част от съществото 

ви, която е движещатасила в собствената ви трансформация. Колкото повечеяснота, 

равновесие и откритост влагате в процеса наизцеление, толкова по-лесно ще можете да 

получитеблагодат. 

Навярно имате чувството, че не сте достатъчноподготвени за шаманство. Бързам да ви кажа, 

че товане е вярно. За да илюстрирам как може би досегашниятви живот ви е насадил 

подобни нагласи, ще споделя малко от собствената си биография. 

 

 

Как станах шаман (можете и вие) 

Ако сте чели първата ми книга „Истината лекува: онова, което криете може да ви навреди“, 

ако сте гледалиинтервютата ми по телевизията или сте ме слушалина живо, или сте следили 

седмичното ми предаване по„Хей Хауз Рейдио“, може би вече знаете нещо за живота ми. 

Ако не, позволете ми да го споделя сега с вас. 

Преживях кошмарно детство, изпълнено със сексуално и емоционално насилие. Майка ми ме 

ненавиждаше иправеше всичко възможно да ме унижи, опитваше се даконтролира всяка моя 

крачка. Поведението й на родител беше истински жестоко. Баща ми, от друга страна, 

направо ме обожаваше, но объркваше обичта си снатрапчивия импулс да повтори 

собственото си детство, изпълнено със сексуално насилие. Той ме задиряшеоткакто съм 

проходила до 12-годишна възраст, а запърви път ме изнасили, когато бях на 9 години. 

Свещеникът от местната енория, пред когото баща ми бешеизповядал ужасяващото си 

деяние, също ме изнасили.Майками си затваряше очите. 

Още от най-ранна възраст поведението и на двамата ми родители ме караше да проявявам 

свръхбдителност. Сигурна съм, че съм страдала от посттравматично стресово разстройство 

още от четиригодишна възраст. Децата, преживели насилие, винаги очакватоще насилие – 

вслушват се във всяка стъпка на насилника (да не би да пристъпва крадешком към тях) – те 

самного чувствителни към дори и най-малките променив обкръжаващата ги среда. Както 

обикновено се случвапри такива деца-жертви, травмата от детствотоизостри крехката ми 

нервна система до такава степен,че инстинктивно развих способността да проявявам 

свръхбдителност, в стремежа да си осигуря някаква безопасност.В това състояние аз можех 

да виждам, дачувам, да усещам и да зная отвъд онова, което наричаме „нормално“. Така 

започна драматично обучениетоми за шаман. 

 

 

Разширяване на съзнанието 

Сега бих казала, че в травмираното ми детство са билизаложени огромните възможности да 

разширя собственото си съзнание и да развия дълбока връзка с Източника. Като дете аз се 

научих не само да чета „между редовете“ всичко, което се случваше около мен, но също и 

да разгадавам нагласите на хората между погледите,жестовете и емоциите. Разчитах най-

тънките нюансина събитията, които и бездруго бяха твърде болезненида се преживеят. 

Започнах да „виждам отвътре“ хората,... да усещам скритите им мотиви, най-дълбоките 

им страхове и най-тъмните им демони. Това беше находчив начин да оцелея в една 

непредвидима и често пъти опасна среда. Много преди да вляза като юрист всъдебната зала 

и да водя всевъзможни битки, аз вече бяхсе превърнала в умел посредник, преговарящ с 

тъмнатастрана на хората. 

Като малко дете някак бях тясно свързана с Източника. (Впрочем, мнозина го наричат „Дух“, 

„Бог“, „Създател“ или каквото най-много допада на убеждениятаим.) Тъй като малките деца 

съвсем наскоро са произлезли от Източника – тоест, мястото, където те сабили точно преди 

да се родят – сравнително лесно теотправят съзнанието си назад към него, когато се по- 

чувстват уплашени. Съзнанието им просто се отскубва от тялото. 

Между 6 и 14-годишна възраст аз прекарвах дълги часове, молейки се пред изображения и 

статуи на светци.Каква ирония обаче: молех се за прошка за неща, коитопредполагах, че са 



мои грехове. Подобно на всички деца, аз обвинявах себе си за проблемите на семействотоми. 

Тъй като бях възпитавана в католическата вяра, замен беше лесно да се свържа с образите на 

Иисус, ДеваМария и всички светци. Разбира се, ако бях възпитавана в друга религия, щях да 

се моля на нейните просветениводачи. 

Друга моя техника за оцеляване като дете беше дапрекарвам колкото се може по-дълго време 

навън. Всеки ден след училище, след уроците по пиано и след приключването на домашните, 

аз излизах навън, за да семахна от потискащата атмосфера у дома. Обожавах 

да седя сред природата. Спомням си, че прекарвах дълги часове в мълчаливо общуване с 

дърветата, със скалите и с животните. Сред природата се чувствах в пълна безопасност. Това 

за мен беше още един лесен естественначин да живея с разширено съзнание. 

Моите детски духовни импулси, в съчетание с травмата от преживяното насилие и 

склонността да прекарвам много време сред природата, ме научиха как давлизам на по-

високо ниво – нивото на съзнание, коетое необходимо, за да привличаме и предаваме 

универсална целебна енергия. Без дори да осъзнавах това, усъвършенствах способността си 

да се свързвам с духовнисъщества – прадеди, ангели и светци, които помагатв изцелителния 

процес. 

 

 

Сигнал за пробуждане 

Всичко се промени, когато навлязох в пубертета (както често се случва, това е времето, в 

което светътсе преобръща с главата надолу!). Аз отхвърлях всичко,което знаех, и всичко, 

което бях научила. Разбунтувахсе срещу семейството ми, и веднага бях изпратена в 

училище-интернат, където престанах да навлизам впо-високи нива на съзнанието си и да 

използвам екстрасензорните си способности. По това време напълнопрекъснахдуховната си 

връзка и я замених с алкохол,медикаменти, цигари и безразборен секс – опитах всичко,което 

можеше да притъпи сетивата ми. Нямахпредстава, че бях прекъснала връзката си с тялото и 

семоциите си. 

Потънах в тревожност и депресия. Не полагах никакви грижи за себе си, рядко се хранех. Бях 

се вманиачила на тема фигура и непрекъснато се подлагах на всевъзможни изключително 

тежки диети, пушех много,като мислех, че така контролирам теглото си. Въпреки че външно 

изглеждах доста добре, отвътре царешесъщински хаос. Някак успях да завърша гимназията, 

колежа и юридическия факултет и започнах кариера наадвокат. Работих само една година, 

когато чух онова,което никой не иска да чуе: Имаш рак. Бях на 25 години. След едно 

десетилетие на бясно препускане и усърдно погубване на емоциите пътят ми свършваше. 

Раковата ми диагноза беше мощен сигнал за пробуждане. 

Веднага реших, че не желая радикална хирургическанамеса, каквото по това време 

представляваше лечението на рака на маточната шийка, бях млада и не желаех да отстранят 

репродуктивните ми органи. И така, непрекъснато отлагах хирургическата операция,докато 

търсех други възможности. Прекарах многовреме в размишления какво може да е причинило 

рака.Подозирах, че в основата му има някакъв емоционаленкомпонент, но толкова се бях 

отдалечила от себе си,от човека, който бях преди години, че не можех да различа нито една 

емоция... с изключение на страха. Страхувах се от операцията, страх ме беше, че може да за- 

губя органите си, страх ме беше, че може да умра. С дълбокото убеждение обаче, че 

лечението идва отвътреи с огромното и искрено желание да се излекувам, азсе заех да видя 

дали ще мога да открия ключа към изцелението си. 

Пътешествието ми към изцелението започна с „Анонимниалкохолици“ – вследствие на което 

още на първия ден захвърлих и алкохола, и шепите медикаменти,които поглъщах. 

Освобождаването ми от всички упойващи вещества беше първата стъпка към постиганена 

яснотата, от която се нуждаех, за да стигна до дъното на моя рак – да разбера какво го е 

причинило и какмога да се излекувам. Установих, че всъщност програмите на „Анонимни 

алкохолици“ те стимулират да сесвържеш отново с Източника – и аз доста бързо успяхда 

възстановя духовната връзка, която бях изоставилав пубертета. 



Междувременно започнах ежедневно да практикуваммедитация – най-великото нещо, което 

някога съм правилаза себе си. Медитацията ни поставя в друго измерение, напълно отпуска 

тялото и съзнанието и отнема стреса – помага ни да изглеждаме и да се чувствамепо-млади! 

Най-важното за мен беше, че връзката с Източника ми даде яснотата, от която имах нужда, за 

дасе заема и справя с болестта си. 

Чувствах се добре от новия избор на посока, койтобях направила, и реших да продължа да 

търся алтернатива на хирургическата операция. Подложих се на акупунктура. След това 

пробвах с масаж. За да усетя тялото си и да преоткрия емоциите си, започнах да си водя 

дневник. Навсякъде със себе си носех малък бележник, вкойто на всеки половин час 

нахвърлях описание на обзелите ме чувства. В този бележник записвах всичко,изливах 

душата си – какво изпитвам, когато мисля задетствотои за семейството си, колко неловко се 

чувствамв работата си, и, разбира се, колко завиждам навсички жени, които смятах, че са по-

слаби и по-красивиот мен. И установих, че като давам израз на емоциитеси, като ги описвам, 

без да им давам оценка, аз правяогромна крачка в осъзнаването на онова, което стававътре в 

мен. 

Опитах и енергийно лечение – подложих се на серияот сеанси при енергиен лечител. И в 

един момент разбрах, че съм напълно излекувана. 

 

 

Как се излекувах 

Дадох си сметка, че драстичното ми подобрение седължеше на комбинацията от медитация, 

осъзнаванена емоциите ми, като ги описвах в дневник, и енергийната работа. Тези практики 

ми бяха помогнали да осъзнаяи да преработя токсичните нагласи, които съмтъпкала в 

тъмните ъгли на душата си. Дълбоко в себеси аз някак знаех, че именно непреработените 

емоцииот изпълненото ми с ужас детство, са причинили тежкото ми заболяване, както и че 

изваждането на тезиемоции извън съзнанието ми е оздравило духа и тялото ми. 

Бях силно заинтригувана от начина, по който здравето ми напълно се възстанови, и исках да 

разбера каксе беше случило, за да мога да възпроизведа процеса и даго предам и на други 

болни хора. И нещо повече: искахпреди всичко да докажа как могат да се избягват 

болестите. 

Включих се към една езотерична християнска група,която практикуваше „дистанционно 

лечение“ (те гонаричаха „молитва“) и започнах да изучавам различницелебни методи. 

Работих с тези хора десет години.Освен това се записах в курс по медитация за напреднали, 

започнах да изучавам и древните Веди – най-старите писмени паметници на индуизма. По-

късно се записах в Училище за чудеса – курс, който изучава метафизичните мистерии с цел 

да се изгради връзка с дълбоката ни душевност, а оттам и с целия живот. Програмата на този 

курс включваше запознаване с човешкотоенергийно поле и системата на чакрите. На този 

курсза първи път научих по-подробно за практиката наенергийното лечение. Същата тази 

форма на лечениеми беше помогнала да се справя с рака. Прекарах многогодини в тази сфера 

– и като терапевт, и като лекар ипреподавател. 

През всичките тези години работех и като адвокат, за да мога да посветя всяка свободна 

минута и всеки спестен долар на по-нататъшното изследване натези идеи и практики. По 

онова време тези „дълбокомистично идеи“ не бяха много популярни. Всички околомен 

смятаха, че съм луда, задето препускам по земното кълбо и хабя време и пари за стажуване 

при майстори, шамани и проповедници. А и когато си бях вкъщи,навикът ми да ставам в 

малките часове сутрин, да семятам в колата и да отпрашвам към близкия усамотен 

манастир, където да медитирам в продължение на часове, изглеждаше, меко казано, странен. 

 

 

Навлизане в шаманството 

За мое голямо разочарование въпреки силната ми интуиция и огромното ми желание да се 

уча аз, изглежда, нямах особен талант да лекувам. Всъщност минаха много,много години на 



учение и практика и през целия тозипериод бях изпълнена със съмнение, че си губя времето, 

тъй като бях постигнала твърде скромни резултати влечението на други хора. И все пак не се 

отказвах – медитирах и вярвах, че все пак мога да развия лечителските си способности. 

Е, тези начални години се оказаха безценни, тъй като те ми помогнаха да се справя с егото си 

– врага навсекилечител. Трябваше да се освободя от прекомернотоси адвокатско перчене, да 

се освободя от маниятаси за ослепителен външен вид и да стана достатъчносмирена, за да се 

превърна в слуга на Духа. Няколко отчиракуваниятами при шамани бяха изтощителни, 

адруги направо унизителни, което ми помогна да култивирам така необходимото смирение. 

По време на чиракуването ми при един майстор-лечител другите стажанти ме наричаха 

„Пепеляшка“, защото на мен винагими се падаха най-неприятните „слугински“ задачи – 

внай-затънтения край на залата и възможно най-далечот центъра на действието. 

После, след години на обучение при различни духовниводачи и практикуване на техниките, 

на които те меучеха, както и след безброй много часове, прекарани вмедитация и молитва, аз 

разработих свой собственмощен лечителски метод: комбинация от това, коетобях научила от 

различните учители, и набор от древни техники, до които получих достъп директно 

отЕдинното поле (универсалният Източник). Именно оттова поле идва цялата информация и 

целителна енергия. С използването на тази нова техника в мен настъпи и истинската промяна 

– буквално под пръститеми! Получих онова, за което бях копняла и работилатолкова 

усърдно: лечителска дарба. Днес аз пътувампо целия свят, обучавам, демонстрирам работата 

си исподелям тази дарба. Но никога не забравям, че католечител аз съм само посредник в 

този чудотворен сътворческипроцес между човека, който се лекува, и Източника. 

 

 

*** 

На пръв поглед изглежда, че стартът ми в света набизнеса е бил отклонение от истинския ми 

път. Но ведин момент си дадох сметка, че кариерата ми на адвокат, както, разбира се, и 

детството ми, изпълненос насилие, са били всъщност част от по-голям план замен, 

благотворен за развитието ми. Една от задачите, свързана с осъществяването на лечебна 

трансформация у другите хора е да се формира непреклонно намерение – намерение от 

същия този вид, който, поиронияна съдбата, печели делата в съдебната зала. 

Толковамного от линейното аналитично мислене, което съм учила във философския 

факултет на университетаи съм практикувала като адвокат, ми беше изненадващо полезно в 

тази сфера на енергийната медицина! 

Така че каквото и да е било досегашното ви пътуване в живота, бъдете сигурни, че всичко, 

което се случва, е част от Божествения план. Всичко по някакъв начин ще послужи на по-

висшата ви цел. 

Сега за минута си представете своята житейска история и погледнете на всички пречки и 

понесени травми и болки в живота си като на необходимата основа за вашето израстване 

като „ранен лечител“. Запитайте се какво ви е подготвило да развиете тази дарба да 

лекувате себе си, а може би и други хора. Каква личностсте – съсредоточени, чувствителни, 

състрадателни,трудолюбиви?Често ли прекарвате време сред природата, в медитация или 

молитва? Успявате ли да преработвате раните и емоционалните проблеми от детството си? 

Списъкът от минал опит, качества и умения, които вече притежавате и които ще ви помогнат 

в това начинание, е безкраен. 

Истинската целебна сила е вътре във вас, тя просто трябва да се пробуди, да се подхрани и 

практикува.Вие можете да бъдете шаман – включително и шаманна самите себе си. Тази 

книга ще ви помогне да тръгнете по пътя към тази цел. 

 


